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A vigasztaló Szentlélek

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL

Szentmise bevezetése

Mi az értelme ennek az ünnepnek, ennek a mai üzenetnek?
Isten az életéből adott nekünk. Az Isten éltet bennünket.
Ezt az isteni Életet tudatosítsuk magunkban és adjuk tovább egymásnak.

 
Az ünneplés kezdetén minden alkalommal önvizsgálatot tartunk. Ma oly sok szó esik arról, 
mi mindenben adósodtak el az emberek. Gondoljunk arra, hogy mindannyian eladósodtunk 
Istennél.  Adósai  vagyunk  az  Istennek.  Rászorulunk  arra,  hogy  elvegye  bűneink  terhét. 
Engedjük,  hogy megszabadítson minket  Isten ebből  az adóságcsapdából  és  élhessünk új 
életet az ő irgalma, az ő jósága, megbocsátása által.

Szentbeszéd

Kedves Testvérek!
Vasárnapról-vasárnapra  keressük  az  ünnep  üzenetének  értelmét.  Mindazt  amit  a 
Szentírásban  megírtak,  azért  írták  meg,  hogy  javunkra  szolgáljon  és  az  egész  világ 
üdvösségére.  Az  elmúlt  vasárnap,  Urunk  mennybemenetelének  ünnepén  az  ég  és  föld 
egységéről,  Isten és ember összetartozásáról elmélkedtünk. Pünkösd ünnepe a megváltás 
művének megkoronázása. Nem csupán emlékezünk egy eseményre. Ez nagyon kevés lenne.

Nagy  kisértés  karácsonykor,  húsvétkor,   Urunk  mennybemenetelekor,  vagy  pünkösdkor 
csupán emlékezni régi eseményekre, történésekre. Többről van szó.
 

Isten bevon bennünket ezekbe a történetekbe, szereplői, résztvevői vagyunk.
Vállaljuk el ezt,
hogy megérthessük ezeknek a nagyon fontos eseményeknek üzenetét!
Nem elegendő emlékezni.

Pünkösd ünnepén általában a nyelvek csodájáról beszélnek. Nevezhetjük a fülek, a hallás 
csodájának  is.  Az  apostolok  beszéltek  Isten  erejétől  megittasultan,  Isten  erejében 
fölbátorodva és mindenki, aki ott volt, úgy hallotta,  hogy a saját anyanyelvén beszélnek. 
Hallottuk a felsorolást,  az akkor ismert világ minden egyes pontjáról voltak zarándokok 
Jeruzsálemben. Az apostolok a maguk nyelvén szóltak, de mindenki úgy hallotta, mintha a 
saját anyanyelvén beszéltek volna. A fülek, a hallás csodája.

A mai  vasárnapon mi  is  nyissuk ki  a  fülünket  meg a  szívünket,  hogy megérthessük és 
magunkévá tehessük az ünnep üzenetét. Ez az ünnep arról szól, hogy

Isten az ő életéből adott nekünk!
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Isten azt akarja, hogy az ő élete éltessen bennünket.
Isten élete legyen jelen bennünk és ezt az isteni életet adjuk tovább.
Ezzel a minket hatalmába vevő isteni Lélekkel legyünk jelen ebben a világban.

Külön  üzenete  van  2009-ben  pünkösdnek,  mert  a  pünkösd  minden  emberhez  szól.  A 
szentmise  bevezetőjében  már  említett  gondok,  bajok,  válság  amelyben  élünk, 
mindegyikünket érint. Van aki az otthonát veszíti el sajnos, van aki a munkahelyét. Van 
akinek a vállalkozása megy csődbe. Mindannyian csalódottak vagyunk. Itt Magyarországon 
sokat  emlegetjük,  hogy is  telt  el  az elmúlt  húsz esztendő. Nem az következett  be,  amit 
vártunk, amit szerettünk volna. Úgy érezzük, nem teljesedett ki nemzetünk élete és külön-  
külön sem kerültünk jobb helyzetbe, hanem inkább sok minden bezárult, kilátástalanná vált.  
Az  Unióhoz  való  csatlakozás  előtt  Thomas  Glaser,  mint  hamis  próféta  üzente 
nemzetünknek:  “Jövőnk  a  jólét”.  Sokan  vagy  kevesen  hitték  el?  Akik  gondolkodtak, 
hitetlenkedve hallgatták ezt a próféciát. A csatlakozás óta sem lett jobb hazánk, nemzetünk, 
népünk helyzete, hanem rohamosan beszűkült.

Mintha ugyanazt élnénk át, mint az apostolok,
akik mindent vártak Jézustól, aztán mindennek látszólag vége lett.
Ebben a helyzetben bezárkóznak az apostolok. 
Tehetetlenek, minden kilátástalan, várják sorsuk beteljesedését.
Ugyanaz történik majd velük, mint a Mesterrel.
Az éltette őket, hogy szép három év van mögöttük.
Ezekkel az élményekkel talán meghalni is lehet.

A héten temettem egy 56-ban elüldözött  embert, aki aztán a világban nagy emberré lett.  
Több egyetem díszdoktora, az egész világon elismerték, nagyra becsülték. Gabriel Marcel 
egy  mondatát  idéztem,  amivel  az  ott  emlékező  hatalmas  tömeget  is  megszólíthattam: 
“Gondolkodjunk el azon, amikor a halállal találkozunk, hogy csak akkor érdemes meghalni, 
ha volt miért élni.”

Az apostolok egészen sajátos üzenetet hallottak és kaptak, egy új perspektívát.
Egy másik dimenzió felé nyitotta ki a lelküket, a gondolkodásukat Jézus Krisztus
a Szentlélek elküldésével, a Szentlélek eljövetelével.

Ma arról hallunk a világban, hogy ahol megszülettek ezek a gondok, bajok, válságok, azon a 
szinten  mintha  nem  lenne  megoldás.  Egy  másik  dimenzióba  kell  kitekintenünk,  mert 
másképpen alig lehet beszélni az emberiség jövőjéről.

Mi volt ez a dimenzió az apostolok számára?
A Szentlélek!
A Szentlélek, aki az isteni Életet leheli beléjük!
Ez az isteni Lélek a megteremtett világba Életet fakaszt.
Isten megteremti az embert és belé leheli az Életerőt, a Lelket.
Az Élet ezek szerint az Isten Lelke!

Amikor Jézus, aki a Szentlélek erejéből született elindul az ő útján, és elkezdi működését a 
kafarnaumi zsinagógában, akkor azt mondja: “Az Úr Lelke rajtam!” Isten azok felé küldi el 
Jézust,  akik  vártak  egy  új  Életre.  A kicsinyekhez,  szegényekhez,  kiszolgáltatottakhoz. 
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Minden  ember  ebből  az  isteni  Lélekből  él,  csak  nem  biztos,  hogy  mindenki  bevallja 
magának,  hogy  erre  van  szüksége.  Halljuk  meg  egy  másik  világ  üzenetét,  csak  ebből 
bontakozhat ki egy új perspektíva.

Ez egy  másik dimenzió. Azért nagyon fontos, mert két területen eligazít bennünket
 

Túlságosan kiszolgáltatottak vagyunk az e világi hatalmaknak.
Túlságosan fontos számunkra a tömegek reakciója.

Ez a világ amelyben élünk, állandóan a szabadságról beszél és közben a hatalmak játékszere  
rengeteg ember, majdnem mindenki. Közben a tömegektől függ az emberek szabadsága.

Testvérek!
Tisztázzuk magunkban ezeket a kérdéseket.
Jézus példát adott. Pilátus fitogtatja hatalmát a Kiszolgáltatottal szemben. “Semmi hatalmad 
nem lenne, ha onnan fölülről nem kaptad volna.” - válaszolja Jézus. Az Igazság válasza.
Jézust  királlyá  akarják  tenni,  amikor  a  tömegnek  kenyeret  ad,  vagy  amikor  bevonul 
Jeruzsálembe és kikiáltják:  “A zsidók Királya!” -  akkor Jézus szabadon dönt,  mert  nem 
hajlandó a tömeg játékszerévé válni.

Azokat  az  adományokat,  amiket  Istentől  kap  akármelyikünk,  azért  kapja,  hogy  azzal 
szolgáljon. Azért kapja, hogy mindezt ne a maga érvényesítésére, ne a karrierje építésére, 
hanem a közösség javára használja.

Belátjuk-e azt, hogy Isten az, aki Éltet? Isten éltetése az ő Élete.
Belátjuk-e azt, hogy Isten szeretetére van szükségünk?

Ez azt jelenti, hogy Isten szeret bennünket.
Elfogadjuk-e azt, hogy a karizmákat azért kapjuk, hogy azokkal szolgáljunk.?

A karizma, vagy lelki adomány azt jelenti:  ajándék. Mindegyikünk kapja. Ne a magunk 
javára  használjuk azokat,  hanem a  közösség építésére.  Az emberiség javára.  Senki  sem 
magának kapja ezeket. Gyönyörűen sorolja fel a Szentírás ezeket a különböző adományokat. 
Kinek mire van különleges megbízatása az Istentől a szolgálat érdekében.

Testvérek!
Egy  sokszínű  világban  élünk,  multikulturális  világban.  Kultúrák  találkoznak  egymással, 
igen sokszor ütköznek és viaskodnak egymással. Igen sokszor élet-halál harcot vívnak.
Pünkösd  üzenete  nekünk,  akik  Istennek  élünk,  akik  fölismertük,  hogy  a  karizmák  a 
közösség  javát szolgálják, hogy eligazodjunk ebben a sokszínű világban:

Belássuk azt, hogy mindenkit az Isten Éltet.
Mindenki az Élet leheletét az Istentől kapja.
Ha mi igazán hívők vagyunk, akkor ezt fölismerjük.
Ha mi igazán keresztények vagyunk,
akkor Isten erejében másokat éltetünk.

+ A M E N  +
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Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Ezt a szentmisét hálaadásként ajánljuk fel. Mindenki gondolhat valamire. Elsősorban arra 
gondoljunk,  mekkora  ajándék,  hogy  az  egyházhoz  tartozhatunk.  Ahhoz  a  közösséghez, 
amelyet az Isten Lelke Éltet. Ez akkor is igaz, ha igen sokszor a mi emberi gyengeségeink, 
gyarlóságaink miatt  ez az Élet  nagyon szegényes,  néha beteg,  van amikor haldoklik,  de 
mindenképpen életben marad ez az egyház, ez a közösség.

Különösképpen is gondoljunk arra, hogy ne legyünk az e világi hatalom birtokosainak a 
kiszolgáltatottjai.  Meg  ne  tévesszen  bennünket  az  arctalan  tömeg.  Emberi  arculatát 
formáljuk  a  közösségnek.  A  tömegből  legyen  közösség,  a  mi  karizmatikus,  istenes 
cselekedeteink által.

Mi Atyánk...

Könyörögjünk

Istenünk,  te  bőségesen  árasztod  egyházadra  mennyei  ajándékaidat.  Őrizd  bennünk  a 
kegyelmet  amelyet  adtál,  hogy  a  Szentlélek  belénk  öntött  Ereje  mindenkor  elevenen 
működjék és a lelki táplálék gyarapítsa bennünk a kegyelmi életet Krisztus, a mi Urunk 
által.

+  A M E N  +

B32


